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國立中山大學生物醫學研究所 
研究生獎助學金發放審查細則 

Regulations for the Evaluation of Providing Masters 
Scholarships, in the Institute of Biomedical Sciences, National 

Sun Yat-sen University 
94.12.19 第 64 次所務會議通過 

Adopted by the 64th Institute Affairs Council on December 19, 2005 
95.12.21 第 83 次所務會議修訂 

Adopted by the 83rd Institute Affairs Council on December 21, 2006 
100.1.21 第 139 次所務會議修訂 

Adopted by the 139th Institute Affairs Council on January 21, 2011 
100.10.13 第 151 次所務會議修訂 

Adopted by the 151st Institute Affairs Council on October 13, 2011 
 

一、 依據「國立中山大學研究生獎助學金發放細則」、「國立中山大學教師協助申請研究生

獎學金要點」、「國立中山大學研究生助學金教學助理要點」及「國立中山大學研究生(研
究部份)分配要點」，並使提報作業達到公平、公正及公開之原則，特訂定本審查細則。 

This Regulation was especially stipulated to ensure that the reporting procedure of scholarships and 
assistantships is equal, fair and open in accordance with the Regulations for Providing Graduate 
Students’ Scholarships in NSYSU, Directions for Applying Master Scholarships under Faculties’ 
Assistance in NSYSU, Directions for Master Scholarships and Assistantships in NSYSU, and the 
Directions for the Distribution of Graduate Students’ Scholarships (Regarding Research) in NSYSU. 

二、 本審查細則包括獎學金及研究助理助學金 2 項。 
This Regulation is comprised of 2 parts, including scholarships and assistantships. 

三、 獎學金： 
Scholarships: 

1. 發表 SCI 論文獎勵 

The scholarship for publishing an SCI paper 

(1) 經費來源：1.由學校核撥之研究生獎助學金提撥。 
2.募款回饋金。 

Funding source: 1. The school budget for graduate student scholarships and assistantships 

2. Funds raised 

(2) 研究生需為第一作者或共同第一作者，發表之 SCI 論文需以本所名義發表，且通

訊作者需為本所專任教師。若共同第一作者皆為本所學生，其獎金則均分。 

Graduate students shall publish one first/co-first author SCI paper in the name of the 
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Institute, with his/her advisor as the corresponding author. If both co-authors are 
students at the Institute, the scholarship shall be divided among them. 

(3) 論文必須於修業期間接受或發表，始得接受獎勵。 

The paper shall be accepted or published within the length of study to be rewarded a 
scholarship. 

(4) Impact factor （IF）以最新版 SCI 資料為準。 

The impact factor is determined by the latest version of SCI data. 

(5) 發放對象：全職之碩士班或博士班研究生。 

Provided for the individuals: full-time master’s or doctoral degree students. 

(6) 獎勵標準： 

The standards of the scholarship:  
 SCI paper 獎   金 

博士班 IF >4 5,000 元 (NTD) 

Doctorate IF >5 20,000 元 (NTD) 

 IF >10 40,000 元 (NTD) 

   

碩士班 IF >2 5,000 元 (NTD) 

Master’s IF >3 10,000 元 (NTD) 

3. 壁報論文獎獎勵 

The Scholarship for Research Posters 

(1) 經費來源：A.由學校核撥之研究生獎助學金。 
B.募款回饋金。 

Funding source: 1. The school budget for graduate student scholarships and assistantships 

2. Funds rasied 

(2) 研究生需為壁報論文第一作者，且有本所專任教師共同具名發表。 

Graduate students shall be the first author of the research poster, and present with his/her 
advisor’s name. 

(3) 壁報論文必須於修業期間至專業學會發表且獲學術競賽之獎項，始得接受獎勵。

非學會舉辦之研討會壁報論文得獎者，則不予獎勵。 

To receive a scholarship, research posters shall be addressed at a professional 
association within the length of study and academically. 

(4) 發放對象：全職之碩士班或博士班研究生。 
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Provided for the individuals: full-time master’s or doctoral degree students. 

(5) 獎勵標準： 

The standards of the scholarship: 
類         別 

Item 

獎   金 

Scolarship 

國外學會壁報論文獎 

International Research Posters award 

10,000 元 

10,000 NTD 

國內學會壁報論文獎 

National Research Posters award 

5,000 元 
5, 000 NTD 

 

四、 研究助理助學金： 
Assistantships: 

1. 資格：為本所學生且需協助管理本所公用儀器及打掃公共區域。 
Qualifications: established for the Institute’s students who help manage the Institute’s 
common equipment and sweep the public areas. 

2.研究助理助學金金額數： 
The amount of assistantship: 

根據學校核給本所之預算金額中，依學生人數及工作類別，核發助學金。 

In compliance with the school budget, the assistantship is determined by the number of 
students and the designated work. 

2. 申請時間：每學期開學一週內自行提出申請。 
Time of application: applied by the student on the first week of every semester. 

五、 本審查細則經所務會議通過後實施之，修正時亦同。 
The above Directions were approved by the Institute’s Affairs Council, and implemented 
subsequently; the same shall apply to amendments of the Directions. 


	一、 依據「國立中山大學研究生獎助學金發放細則」、「國立中山大學教師協助申請研究生獎學金要點」、「國立中山大學研究生助學金教學助理要點」及「國立中山大學研究生(研究部份)分配要點」，並使提報作業達到公平、公正及公開之原則，特訂定本審查細則。
	二、 本審查細則包括獎學金及研究助理助學金2項。
	三、 獎學金：
	四、 研究助理助學金：
	1. 資格：為本所學生且需協助管理本所公用儀器及打掃公共區域。
	2.研究助理助學金金額數：
	2. 申請時間：每學期開學一週內自行提出申請。

	五、 本審查細則經所務會議通過後實施之，修正時亦同。

